



2. Bergastigen 3,9 km



Start på Öströö fårfarm, Lat: 57,068860° Lon: 12,506686° (WGS 84)
Start from Öströö sheep farm, Lat: 57,068860° Lon: 12,506686° (WGS 84)
Startpunkt: Schaf-Farm Öströö, Lat: 57,068860° Lon: 12,506686° (WGS 84)

Bergastigen har fått sitt namn efter torpet Berget som man går förbi. Här bodde den siste torparen på 1920-talet med åtta barn, en ko och en gris. Torpet friköptes enligt ensattarlagen. Därför finns det kvar. Öströös ägare rev helst ned torpen så att man kom ifrån försörjningsbördan

Skrape-Finas är en av Hallands få bevarade backstugor

Dessa var mestadels ingrävda i backen vilket sparade byggnadsmaterial och gav en viss värmeisolering. Här levde Skrape-Fina med sina sex barn. Hon försörjde sig genom att göra dagsverken i bygden och tog tillvara allt som kunde komma till användning – därav namnet. Hon dog 1957, 89 år gammal. I Skrape-Finas stuga bodde ett av barnen fram till 1960-talet. För guidning ring Theresia Gustafsson tel 070-8940703 samt Gunnar Johansson 070-6473575.

Ugglehult – "Danmarks Bergslagen"

Vid Ugglehult i Sibbarp fanns på 1100-talet en järnmölla, det vill säga en vattendriven järnframställningsplats. Detta är det tidigaste exemplet i Norden och en av de tidigaste i Europa på att vattnets kraft använts för järnframställning – en helt avgörande innovation. Här finns en stor slagghög, resterna av en smedja, fundamentstenar för ett vattenhjul samt en grävd kanal fram till vattenhjulet. För info om Öströö fårfarm, kafé och gårdsbutiker se "Slottsstigen"

BERGASTIGEN got its name from the Berget labourer's cottage that is seen on the trail. The last cottage occupant lived here in the 1920s with eight children, a cow and a pig. The building was redeemed in compliance with the Labourer law, which is why it is still in place. Owners of Öströö would rather demolish the cottages to avoid the maintenance costs.

SKRAPE-FINAS IS ONE OF HALLAND'S FEW PRESERVED CROFT COTTAGES. These were almost fully built into the hill, which saved on building materials and provided some insulation. Skrape-Fina lived here with her 6 children. She survived by day-working in the locality and collecting anything that could be used. She died in 1957, 89 years old. One of her children lived in the cottage until the 1960s. For guided tour, call Theresia Gustafsson +46 708 94 07 03 and Gunnar Johansson +46 706 47 35 75.

UGGLEHULT – "DENMARK'S BERGSLAGEN" There was a water-powered iron mill at Ugglehult in Sibbarp in the 12th century. It is the first known Nordic example and one of the first in Europe to use hydro power to run an iron mill, a very crucial innovation. A large slag pile, forge residues, water-wheel foundation stones and a dug canal leading to the water-wheel are found here. See "Slottsstigen" for information on Öströö sheep farm, café and farm shops.

DER BERGASTIGEN wurde nach der am Weg liegenden Kate „Berget“ benannt, die der letzte Kätner in den 1920er-Jahren mit acht Kindern, einer Kuh und einem Schwein bewohnte, bevor sie freigekauft wurde. Und so blieb sie erhalten – anstatt nach dem Willen des früheren Besitzers aus Kostengründen abgerissen zu werden.

„BACKSTUGA“ SKRAPE-FINAS – EINE DER LETZTEN IHRER ART Diese Hütten (stuga) wurden häufig in den Hügeln (backe) eingegraben, um Baumaterial zu sparen und die Wärme zu isolieren. Hier lebte Skrape-Fina, die Namensgeberin der Hütte, mit ihren 6 Kindern und versorgte sich durch Tagelöhnerarbeiten. Sie starb 1957 im Alter von 89 Jahren, und bis in die 1960er-Jahre war die Kate von einem ihrer Kinder bewohnt. Führungen organisiert Theresia Gustafsson +46 708 94 07 03 und Gunnar Johansson +46 706 47 35 75.

UGGLEHULT Bei Ugglehult in Sibbarp stand im 12. Jh. eine Eisenmühle, mit der man mithilfe von Wasserkraft Eisen herstellte. Eine Schlackenhalde, die Reste einer Schmiede, die Grundsteine für ein Wasserrad sowie einen eingegraben Kanal gibt es hier zu besichtigen. Nähere Informationen über die Schaf-Farm Öströö, Café und Landlädchen, siehe „Slottsstigen“.